


 

Vážení občané, 

polovina  roku 2014  je za námi, začaly prázdniny a  čas dovolených a  také  čas na zhodnocení volebního období 
2010 – 2014. Za posledních několik let obec změnila svoji tvář. Byla vybudována nová cesta od zastávky k hájence 
s chodníkem  k hasičárně,  zrekonstruována  sokolovna  a  mateřská  školka,  vybudováno  Regionální  muzeum 
v evangelickém kostele, upravena křižovatka na Bohuslavice s přilehlými chodníky a provedeno ozelenění středu 
obce.  Zrekonstruována  byla  také  základní  škola  a  upraveno  prostranství  před  školou,  upravena  autobusová 
zastávka, postavena  environmentální učebna  v  zahradě  školky  a bylo  také  zrealizováno  zastřešení  venkovního 
posezení na  koupališti. Změnou  také prošla budova  lihovaru. Úpravou prošly  kancelářské a  výdejní prostory a 
oddělil se vchod do  lihovaru od vchodu do bytů. Ještě o prázdninách se zahájí dotovaná akce Revitalizace návsi 
v Hrabové.  Jedná  se  o  úpravu  prostoru mezi  prodejnou  a  sokolovnou  až  po  koupaliště.  Tuto  úpravu  umožnil 
odkup nemovitosti p. Hirta,  jejíž demolice a vyklizení pozemků se uskutečnila v roce 2011. Pro rozvoj obce bylo 
velmi důležité připravit další zástavbové území Pod Hojgrovými. Komunikace byly dokončeny v květnu  letošního 
roku.  Svépomocí  zde  bude  ještě  dokončeno  veřejné  osvětlení.  Tyto  investice  nám  zvýšily  počet  obyvatel  na 
dnešních  616.  Pro  další  rozvoj  bylo  nutné  pracovat  na  novém Územním  plánu  obce Hrabová,  který  bude  na 
podzim schválen. Toto volební období nebylo jen obdobím, kde by obec řešila jen tzv. tvrdé projekty, ale přímo 
organizovala kulturně společenské aktivity nebo  jejich organizaci podporovala. Příkladem mohou být  již tradiční 
výstavy, které se konají v dušičkovém období a koncerty vážné hudby. Musím zde připomenout velice zdařilou 
akci a  tou byl květnový Den Mikroregionu Zábřežsko  spojený  s oslavou 670. výročí od první písemné  zmínky o 
obci a sjezdem rodáků. Hrabová byla první z menších obcí mikroregionu, která tuto akci organizovala. Návštěvníci 
byli velmi spokojeni a překvapeni, co Hrabová mohla ukázat. Organizace byla velice složitá, ale vše dobře dopadlo 
a to díky všem složkám  i  jednotlivcům, kteří se zapojili do tvrdé práce. Vám všem, kteří  jste přiložili ruku k dílu, 
moc děkuji.  

Děkuji také všem, kteří prezentovali aktivity v obci i těm, kteří svou účastí ukázali komisi, hodnotící soutěž Vesnice 
roku  2014,  že    v Hrabové  to  žije!    Žije  to  díky  celoroční  aktivitě  školy,  školky  a  všech  složek  a  zájmových 
organizací. Za to všem patří velký dík. 

Protože se blíží podzim a s ním volby do obecních zastupitelstev, které se uskuteční 10. a 11.  října 2014, chtěl 
bych touto cestou, poděkovat všem zastupitelům za poctivou čtyřletou práci.  

Na závěr bych chtěl všem našim dětem popřát krásné prázdniny a Vám všem ostatním krásné letní počasí a ničím 
nerušené, pohodové dovolenkové dny.  

                         Ing. Jiří Linhart   
                                 Starosta 

          

 

 
HRABOVÁ,  

OBEC S NEJBOHATŠÍM SPOLEČENSKÝM ŽIVOTEM V OLOMOUCKÉM KRAJI V ROCE 2014 

Vážení občané, 
v pátek 27. června 2014 proběhla v kongresovém sále Krajského úřadu v Olomouci tisková konference k vyhlášení 
výsledků  krajského  kola  soutěže  Vesnice  roku  2014,  které  se  za  naši  obec  účastnil  starosta  Ing.  Jiří  Linhart, 
místostarosta Mgr.  Ing.  Petr Moťka  a  obecní  videokronikářka  paní  Blanka  Pavlíková. Hrabová  byla  v  letošním 
ročníku soutěže v konkurenci 26 obcí vyhlášena obcí s nejbohatším společenským životem v Olomouckém kraji a 
získala „Modrou  stuhu  za  společenský  život“. S oceněním  je  spojena dotace až do výše 600  tis. Kč plynoucí  ze 
zdrojů Ministerstva pro místní rozvoj ČR formou dotačních titulů v rámci Programu obnovy venkova. Slavnostní 
vyhlášení  soutěže  se uskuteční v pátek 25.  července 2014 ve vítězné obci Nová Hradečná. Zastupitelstvo obce 
projedná na některém z následujících zasedání projekt, na který budou získané dotační prostředky směřovány.                     
Jaký je smysl ocenění „Modrá stuha“ a jak by obec splňující jeho kritéria měla vypadat? Ocenění získává obec jako 
celé společenství. Znakem společenského života vesnice je to, že jej vytvářejí lidé nejen pro ostatní, ale i pro sebe, 
proto,  aby  se  jim  v obci  dobře  žilo. V  oceněné  obci  bývá  řada  spolků  ‐  tradičních  i  novodobých,  udržují  se  a 
obnovují  tradice a obyčeje.  Je v něm  také zahrnuta péče o duchovní hodnoty obce a návaznost na  tradice. Pro 



posouzení  kontinuity  společenského  života  jsou  důležité  obecní  a  spolkové  kroniky,  akce  spolků  i  dokumenty 
obce, činnost a působení školy.  

Návštěva hodnotitelské komise se v Hrabové uskutečnila v pondělí 16. června 2014. Hlavním cílem, který si hned 
na první pracovní schůzce vytyčil přípravný výbor soutěže, složený ze zástupců samosprávy, spolků a školy, bylo 
zaujmout komisi bohatým kulturně‐společenským  životem v obci a ukázat,  že  to v Hrabové  žije. Tohoto  cíle  se 
nakonec  podařilo  dosáhnout.  Hodnotící  komisaře  zaujal  nejen  vzhled  obce  a  její  rozvoj,  ale  především 
společenský život a vzájemná sounáležitost. Byli ohromeni velkou účastí občanů při prezentaci a jejich zájmem o 
dění v obci. Ačkoli dle platných regulí soutěže Hrabová měla na svoji prezentaci  jen hodinu a půl, podařilo se  jí 
ukázat vše podstatné.  

Dovolte mi,  abych  touto  cestou  poděkoval  všem  zástupcům  občanských  sdružení  a  spolků,  seniorům  a  všem 
spoluobčanům, kteří se podíleli na přípravách prezentace obce a na její realizaci. Speciálně bych chtěl poděkovat 
paní Blance Pavlíkové a  Ing.  Janě Linhartové za organizaci průběhu prezentace obce. Velký dík patří také všem, 
kteří nás přišli 16. června 2014 podpořit, ať před základní školu či ve sportovním areálu.  

Za přípravný výbor soutěže 
Mgr. Ing. Petr Moťka, místostarosta 

 
 

Lihovar Hrabová, s.r.o.                                                            
první polovina  roku 2014  je  za námi, proto mi dovolte,  abych Vás  krátce  informoval o  činnosti 
obecního podniku Lihovar Hrabová v tomto období. 
K 31.5.2014  byla  ukončena  sezóna  pěstitelského  pálení  2013/2014,  která  se  může  řadit 

k úspěšným  ročníkům. Během  sezóny  se  z  přijatého ovoce  vypálilo  a následně  vydalo 45.053 
litrů  destilátu.  Pěstitelé,  kteří  si  nestihli  destilát  vyzvednout  ani  v náhradním  termínu  musí 
počkat  na  zahájení  jeho  výdeje  až  v rámci  příští  sezóny.  K výdeji  zůstává  425  litrů  destilátu. 
V první polovině roku firma utržila za vyrobený destilát 2.266 tis. Kč. 

V oblasti výroby nerezových produktů firma plynule realizovala několik zakázek většího rozsahu. 
Portfolio výrobků  je v současnosti tvořeno především nerezovými zábradlími a technologickými 
komponenty pro různá průmyslová odvětví, zvláště pak pro potravinářský průmysl. Zatím největší zrealizovanou 
zakázkou je subdodávka nerezových zábradlí pro stavební firmu Navláčil s.r.o. ze Zlína. Ačkoli firma nemá nouzi o 
zakázkovou náplň, přes stále sílící tlak investorů na snížení nabídkových cen se jí nedaří dosáhnout takové přidané 
hodnoty z realizovaných zakázek, jaké dosahovala zhruba před pěti lety, kdy stěžejními výrobky byly technologie 
pro  ČOV  a  odvodnění  dopravních  staveb.  V tomto  ohledu  určitá  naděje  svitla  v podobě  účasti  ve  výběrových 
řízeních na dodávky ČOV na Hanušovicku, které byly v nedávné době vyhlášeny, a v současné době se  čeká na 
jejich výsledek. Tržby za zámečnické práce ve sledovaném období dosáhly 940 tis. Kč.  

Koncem  května  proběhla  montáž  zbývající  části  nerezového  zábradlí  a  venkovního  schodiště  v přední  části 
budovy lihovaru, čímž byla dokončena první etapa rekonstrukčních prací hlavní budovy. Přínos stavebních úprav 
ve vnitřních prostorách budovy (výdejna destilátu, kanceláře) zajisté ocenili všichni zákazníci firmy.  

Závěrem  mi  dovolte  popřát  všem  dětem  krásné  prožití  prázdninových  dnů  a  všem  ostatním  příjemné  a 
bezstarostné prožití zasloužené dovolené               

Mgr. Ing. Petr Moťka 
předseda dozorčí rady 

Senior klub Hrabová. 

Schůzky  Senior  klubu  každý  druhý  čtvrtek  v měsíci  se  vžily  jako  samozřejmost  a  s účastí  nejen  Hrabovských 
občanů. 

Účast Seniorů na Hrabovském Regionu a hlavně Vesnicí roku 2014 byla důkazem, že klub  je živý. Nechceme  jen 
přihlížet a  tak  jsme  se  zapojili. Odměnou nám bylo uznání a příznivé  reakce  zúčastněných. A hlavně účast pro 
aktivitu byla s chutí a spontánní. 

Proto mnohé z činností  jsou  i aktivitami našich přátel. A  těší nás, že právě  tyto aktivity nejsou nijak vynucené. 
Jsou mezi námi a do Hrabové se rádi vracejí a to nás těší. 

Podle shody názorů má Hrabová jednu velkou devizu a tou je asi schopnost ve finále „ táhnout za jeden provaz“. 
Není  to  zrovna malá  deviza,  ale  v Hrabové  se  jí  zatím  velmi  daří,  alespoň  výsledky mnoha  akcí  to  prokazují. 
Domníváme se, že vlivů je více, ale zatím nám nepřísluší je analyzovat. 



Takže důležitý je výsledek snažení. Za finále všeho dění můžeme považovat soutěž o Vesnici roku a to se povedlo. 

Senioři jsou vždy trošku „nad věcí“ – věkem a možná i trochu názorem, takže z pozice přihlížejícího možná i více 
kritičtí. A právě z toho důvodu jakoukoliv činnost v Hrabové lze cejchovat jako společný zájem ve všech věkových 
kategoriích. V takovémto prostředí je nad míru dobrá spolupráce a následný výsledek. 

Hrabová  už  není  známa  jen Hrabovským. Do Hrabové  se  jezdí  i  ze  vzdálenějšího  okolí  za  dobrým  posezením 
s prima zábavou. 

Nakonec tedy přání ať nám všem vydrží chuť a zápal jít do čehokoliv.  Dobře nám tak!!! 

Za Senior klub Hrabová 
Milan Tun 

 

Základní a mateřská škola Hrabová 

Ohlédnutí za školním rokem 

V naší  škole  jsme přesvědčeni,  že  školní docházka dětí by měla být naplněna nejen  získáváním vědomostí, ale 

především  skutečnými  prožitky.  Pokud  se  ohlédnu  za  právě  uplynulým  školním  rokem, myslím,  že  se  nám  to 

povedlo měrou vrchovatou. Pro ty, kteří pravidelně nesledují naše webové stránky, jen připomenutí, co vše se dá 

ve škole zvládnout, kromě běžné výuky: 

 celoroční projekt Městečko založený na 10 měsíčních úkolových etapách (tematických celcích), které se 

zaměřovaly na konkrétní městské budovy (pošta, škola, banka, obecní úřad, policie atd.) 

 výjezdy  a  výpravy  motivované  právě  celoročním  projektem  –  exkurze  na  poštu  či  školu  v Zábřehu, 

Muzeum v Mohelnici i v Zábřehu, obchod COOP v Hrabové, zámek Úsov, Vánoce na dědině – Rožnov pod 

Radhoštěm 

 projekt  Ekoškola  –  letos  nám  vznikl  nový  Ekotým  a  vrhl  se  s velkou  vervou  do  práce,  naše  škola  byla 

vybrána  jako  příklad  dobré  praxe  a  v dubnu  letošního  roku  k nám  zavítala  výprava  pedagogů 

Olomouckého kraje 

 sběry papíru,  elektrospotřebičů  i monočlánků  –  sbíráme  a  třídíme  všechno možné  a  za  korunky  takto 

vydělané si pak můžeme zaplatit třeba dopravu na školu v přírodě či na výlet 

 projekt Otužování – každodenní cvičení venku v době od října do března probíhá na naší škole již třetím 

rokem a výsledkem je opravdu výrazný pokles absence dětí z důvodu nemoci 

 první  rok  výuky matematiky metodou prof. Hejného nás  všechny přesvědčil,  že matematika může být 

jedním z nejoblíbenějších předmětů, protože „lámat si hlavu“ je vlastně velká zábava 

 projekt Olympijský  víceboj  nás motivoval  nejen  k mnohem  vydatnějším  hodinám  tělesné  výchovy,  ale 

umožnil naší škole se zviditelnit až na republikové úrovni 

 cyklus hodin Etiky aneb slušné, ohleduplné a kamarádské chování je v naší škole stále na prvním místě 

 kulturní aktivity a vystoupení – vítání občánků, vystoupení ke Dni maminek, předtančení na školním plese 

 zapojení  školy do Dne mikroregionu Zábřežsko – organizace oblastní  výtvarné a  literární  soutěže, Den 

otevřených dveří v naší MŠ a ZŠ, vystoupení našich dětí 

 zapojení školy do soutěže Vesnice roku 

Těchto pár uvedených řádků skrývá hodiny a hodiny příprav, plánování a vlastní realizace, při kterých je nezbytné, 

aby všichni v naší škole – děti i dospělí – táhli za jeden provaz. A právě to, že se nám letos opět povedlo vytvořit 

z našich  dětí  fajn  partu  a  všechny  pracovní  aktivity  si  užít  s humorem  i  pocitem  hrdosti,  je  podle mě  naším 

největším letošním úspěchem. 

Co nejvíc sluníčkových dnů a krásných prázdninových zážitků přeje za ZŠ a MŠ Hrabová 

Jana Večernice Vondálová 

Olympijský víceboj v Hrabové 

Naše škola přijala výzvu Českého olympijského výboru a zapojila se společně s dalšími 543 školami od 1. 4. 2014 

do celostátního projektu: „Česko sportuje ‐ olympijský víceboj“. Tento nový projekt Českého olympijského výboru 

na  podporu  sportu  a  zdravého  životního  stylu  má  dlouhodobý  potenciál  a  svým  charakterem  se  zaměřuje 

především na rozpohybování dětí 1. a 2. stupně základních škol po celé republice. Žáci jsou motivováni k účasti ve 

vypsaných pohybových disciplínách hlavně v průběhu hodin tělesné výchovy. Dále  jsou vypsány další vzdělávací 



sportovní úkoly, které dítě může plnit ve svém volném čase s rodiči nebo s kamarády. Hlavním cílem víceboje není 

soutěžit, ale zlepšovat svou fyzickou kondici. Úkolem je v průběhu hodin tělesné výchovy zapojit co nejvíce žáků 

1. − 9. tříd základních škol do šesti měřitelných disciplín – vytrvalostní běh na 500 m, běh na 60 m, skok do dálky z 

místa, hod kriketovým míčkem, výdrž ve shybu a hluboký předklon.  

V průběžném  vyhodnocení  aktivity  škol  jsme  na  konci  měsíce  dubna  byli  vybráni  jako  jedna  z patnácti 

nejaktivnějších škol v České republice. Jako odměnu za naši aktivitu k nám v pondělí dne 19. 5. zavítala olympijská 

hlídka  s olympioniky  Vávrou  Hradilkem  (stříbrným  medailistou  na  LOH  v Londýně  2012  –  kajak)  a  Pavlem 

Konvičkou (6. místo na OH v Montrealu 1976 ‐ veslování). Naše děti měly možnost si zasoutěžit v běhu a skoku do 

dálky s Vávrou Hradilkem a porovnat špičkový výkon sportovce s tím svým zatím  ještě dětským. Dále byl pro ně 

připraven  olympijský  kvíz  a  v závěru  mohly  děti  klást  olympionikům  všetečné  otázky.  Nakonec  proběhla 

autogramiáda obou  sportovců a děti  si  směly dokonce  i potěžkat  stříbrnou olympijskou medaili. Každý  z nás  si 

odnášel z tohoto setkání nejenom spoustu zážitků, ale hlavně přesvědčení, že sportovat má smysl.  

Po  odeslání  doplňkového  úkolu  (prezentace  z průběhu  Olympijského  víceboje  u  nás  ve  škole  a  prezentace 

z návštěvy olympijské hlídky v Hrabové) a po ukončení projektu  se naše  škola umístila celkově na  třetím místě 

v naší kategorii (škol do 100 žáků). Bylo nám ctí přijmout pozvání Českého olympijského výboru do  jejich sídla v 

Praze 10 na slavnostní převzetí cen 1.  ročníku Olympijského víceboje. Z  rukou předsedy  Českého olympijského 

výboru Jiřího Kejvala jsme převzali šek v hodnotě 10 000 Kč od společnosti Intersport.  

Do dalšího školního roku 

tak vstoupíme náležitě 

sportovně vybaveni a 

HURÁ do dalšího ročníku 

Olympijského víceboje! 

Více na 

www.ceskosportuje. cz 

              

Jaroslava Vločka Králová, 

garant projektu 

 

 

 

 

 

 

 

 

Logopedická prevence v mateřské školce 

V rámci zkvalitňování služeb a všestranné práce s dětmi jsme se v letošním roce zaměřili na logopedickou 

prevenci. Shodou okolností vypsalo Ministerstvo školství program zaměřený na tuto problematiku. Splnili jsme 

stanovené podmínky a získali tak grant na nákup moderních logopedických pomůcek do MŠ. 

Logopedie není  jen cvičení  výslovnosti   jednotlivých  hlásek  u  logopeda.  V mateřské  škole  můžeme  v rámci 
prevence  „rozhýbávat  mluvidla“:  rty,  jazyk  a  mimiku  celého  obličeje.  Vše  se  provádí  formou  sluchových, 
paměťových a rytmických her. Velkým pomocníkem jsou dramatizace pohádek, jako například naše vystoupení na 
mikroregionu se zpívanou pohádkou „O veselém domečku“. 



Novou  logopedickou  pomůckou  jsou  počítačové  programy  Brepta, Naslouchej  a Hry  pro  nejmenší.  Při  práci  s 
počítačem si děti zábavnou formou procvičují postřeh, sluch poznáváním různých zvuků a tonů, zpívají písničky a 
procvičují rytmus.  

Nové  stolní  hry  pomáhají  rozšiřovat  a  aktivizovat  slovní  zásobu  tolik  nutnou  pro  vzájemnou  komunikaci.  Pro 
výslovnost  je  dále  důležité  správné  dýchání,  takže  děti   ve  školce  bublají  do  vody, odfukují míček  v  závodní 
dráze a dokonce si zkouší i foukací indiánskou dýmku. 

Vzpomenete  si  někdy  na:  „Třistatřiatřicet  stříbrných  stříkaček,  které  stříkají  přes  třistatřiatřicet  stříbrných 
střech?“. I naše děti si "jazýček lámou" na jazykolamech např.: „Všechny myši v šedé chýši mají šaty šedé.“ nebo 
„Strč prst skrz krk a zřetelně nám přeříkej.“ Nechcete si to také vyzkoušet?  

Květoslava Papoušková a Eva Krchová 

 

Komunitní škola Hrabová 

Komunitní škola Hrabová úspěšně ukončila druhý rok své činnosti, ve kterém se o 172 účastníků staralo v různých 
zájmových i vzdělávacích aktivitách celkem 19 lektorů. Ohlédnu‐li se za uplynulým půlrokem, tak bych ráda 
připomněla několik činností, kterých se naše sdružení zúčastnilo. Nejprve členové tanečního kurzu pro dospělé 
přispěli svým tanečním vystoupením ke krásné atmosféře školního plesu, za což byli odměněni velkým potleskem. 
Komunitní škola Hrabová se zapojila i do programu na Mikroregionu Zábřežsko, a to vystoupením dětského 
tanečního kroužku a vystoupením břišních tanečnic. Při této příležitosti byla slavnostně otevřena a uvedena do 
provozu Enviromentální učebna, která bude sloužit nejen žákům základní a mateřské školy, ale také vám všem. 
Nejvíce jsem pyšná na to, že se celý výbor našeho sdružení také zapojil do soutěže Vesnice roku, která proběhla 
16.6.2014. Podíleli  jsme  se nejen na přípravách,  ale  také  jsme  se  zúčastnili   několika  vystoupení  ‐ ukázek naší 
činnosti, přímo před hodnotící komisí. 

Ráda bych vás opět pozvala na prezentační akci, která se bude konat 7. září 2014, při které budou představeny 
vzdělávací a zájmové aktivity společně s jejich  lektory a bude možné se do jednotlivých kroužků či kurzů rovnou 
přihlásit. 

Závěrem vám všem přeji hodně sluníčka, pohody a odpočinku v nadcházejícím období dovolených a dětem krásné 
prázdniny.                         
                Helena Höchsmannová, obecní koordinátorka  

          a místopředsedkyně KŠ Hrabová 
 

Myslivecké sdružení Skalka, úsek Hrabová 

Během uplynulého období  se  členové naší  společnosti  věnovali  zejména  v zimních měsících přikrmování  zvěře 
v období  nouze,  jejímu  chovu  a  lovu,  péči  o  myslivecká  zařízení  a  pořádání  kulturních,  společenských  a 
sportovních akcí. 
Měsíc únor byl ve znamení konání   již 19. plesu MS, který se  letos opět uskutečnil v nově opravené sokolovně v 
Dubicku  .  Tak  jako  v minulých  letech    byl  i  letos  tento  ples  hodnocen  velice  kladně  díky  svému  příjemnému 
prostředí, kvalitní hudbě, bohatému občerstvení  a bohaté tombole. 

V březnu  proběhla  tradiční  výroční  členská  schůze,  která  se  koná  i  za  účasti  našich manželek  a  přítelkyň  a  je 
částečnou odměnou jak našim členům za obětavou práci, tak i našim manželkám za jejich podporu a výpomoc. 

V průběhu  jarních měsíců  prováděli  členové  sdružení  především  údržbu mysliveckých  zařízení.  Většina  zvěře 
přešla  v těchto měsících  již  na  zelenou  potravu,  a  proto  byly  prováděny  údržby  a  nutná  desinfekce  krmných 
zařízení. Stejně tak byla nutná péče i o odchovná zařízení  a zařízení, která jsou využívána k lovu.  

V květnu jsme se, tak jako i ostatní spolky, zúčastnili pořádání akce Mikroregionu Zábřežsko, kde jsme  zajišťovali 
občerstvení včetně myslivecké kuchyně. 

Dne 22.6. proběhla členská schůze spojená se střeleckou soutěží „O pohár předsedy MS“ na střelnici v Dubicku., 
která je veřejnou soutěží, kde se mimo samotných členů společnosti účastní i další myslivecká veřejnost. Letošní 
ročník vyhrál člen naší společnosti Karel Neumann z Bohuslavic. 

 Dne 19.7.2014 budeme ve spolupráci s ČMMJ OMS Šumperk pořádat  lesní zkoušky ohařů pro moravskou oblast. 
Po dohodě s Lesy ČR, s.p., máme možnost využít jako zázemí chatu U Josefa, kde bude pro účastníky i veřejnost 
nachystáno občerstvení. 



Dne 9.8.2014 se uskuteční v Bohuslavicích myslivecké odpoledne pořádané ve spolupráci s Obcí Bohuslavice, kdy 
se bude konat i minifotbalový turnaj pořádaný již po několikáté pod názvem „Čabanská čutaná“. Tohoto turnaje 
se budou účastnit týmy ze sousedních obcí, a to  v několika kategoriích – fotbalisté, spolky, mládež, děti. Během 
celé akce bude nachystáno bohaté občerstvení a k tanci i poslechu bude provázet celé odpoledne až do nočních 
hodin hudební skupina NOA. 

Na všechny  tyto akce  jsou příznivci myslivosti, myslivecké kuchyně a dobré  zábavy  srdečně  zváni hrabovskými 
členy MS Skalka.                      

Ing. Pavel Hopjan 
                         předseda MS Skalka 

 

Občanské sdružení Hraběnky 

Tak si představte, že sotva odjela komise soutěže Vesnice roku Olomouckého kraje, já si dávala výborné domácí 
koláčky a rozléval se ve mně pocit úlevy, že nastane konečně pohoda a klid, náš pan starosta mi udělal čáru přes 
rozpočet. „Tak Leni, do 24. června je potřeba napsat do letního Hrabovského zpravodaje,“ s úsměvem si pronesl 
větu, která mi pocuchala mou představu, že si od Hraběnek na chvilku odpočinu. Elektronická komunikace není 
zrovna moje hobby,  ťukání  textu  jedním prstem  je nekonečná záležitost. Vyhráno ale  je, když  člověk ví, co má 
psát. Letošní půlrok v Hrabové byl  tak nabitý velkými akcemi, že psát by se dalo od rána do večera.  Já za naše 
sdružení se zmíním o Sletu čarodějnic, Mikroregionu a Vesnici roku. 

Slet čarodějnic v několika bodech. Všechno se snědlo  i vypilo (ti co smažili, vařili, pekli a chystali, by Vám o tom 
měli  jistě  co  říct),  olympijská  vlajka  Hrabové  slušela,  sportovci  i  delegace  z Jamajky  před  velkým  publikem 
předvedla vynikající výkony. Zatančili si nejen čarodějnice, živá hudba rozhýbala všechny generace. Počasí vyšlo a 
už se nám naštěstí klube v hlavě téma na příští rok, budeme se na Vás těšit. Video a fotografie z akce ke zhlédnutí 
na webových stránkách naší obce. 

Mikroregion  v Hrabové,  co  se  týče Hraběnek.  Chystání  a  prodej makrel,  hranolky  a  párek  v rohlíku  pro malé 
návštěvníky, balení balíčků pro děti. Až po zhlédnutí videa z Mikroregionu jsem zjistila, jak plné byly ulice Hrabové 
lidí a aut, že byla fronta na kostelní věži, hlavně kolik úsměvů bylo na tvářích návštěvníků při prohlídce naší obce. 
Pro ty, co jsou za prodejními pulty a starají se, ať to všechno klape, jsou obecní videa super, protože spousta věcí 
jim unikne. Mně to dává dobrý pocit, že i Hraběnky měly podíl na akci, která se velmi povedla. 

Soutěž vesnice roku. Do pestré přehlídky Hrabovských aktivit naše sdružení přispělo zlomkem tance z letošního 
Sletu  čarodějnic.  Aby  pohled  na  naše  úžasné  zadnice  při  kankánu  komisi  nepoložil,  zvolily  jsme  prostředek 
k malému  odklonění  pozornosti. Nápad  přišel  a  vyklubal  se  z toho  pěkný  nápis  na  našem  spodním  prádle  ve 
znění“ HRABOVÁ 2014!“ Místo uvozovek bylo na začátku a konci červené srdce. Byla to prostě srdeční záležitost, 
protože ani jedna Hraběnka neodmítla účast, i když si některé musely vzít dovolenou. 

Tak  to  byla  aktivita  Hraběnek  v letošním  půlroce,  bude  konec mému  ťukání  do  klávesnice  a  pán  v zelených 
kalhotách se mě dočká. Vám, milí spoluobčané, přeji klidné prázdniny, ať  je strávíte k vaší spokojenosti. Pokud 
vyrazíte na dovolenou, ve zdraví se zase vraťte, protože všude dobře, doma „v Hrabové nejlíp.“ 

                                                                                                                                   Lenka Žižková 
                                                                                                                            Předsedkyně o.s. Hraběnky 
 

Hasiči Hrabová 

Pro nás letošní rok začal 11. ledna a to valnou hromadou, kterou již tradičně děláme v sokolovně. Ta letošní byla 
výjimečná  tím,  že  se  nesla  v duchu  oslav  120  let  založení  našeho  sboru.   A  tak  jsme  na  tuto  schůzi  pozvali  i 
manželky a příznivce hasičů, kteří nejsou našimi členy, ale můžete je vidět na všech akcích, které pořádáme.  

22.  února  většina  z vás  přišla  na  náš  hasičský  ples.  Jsem  rád,  že  nás  takto  podporujete.  K našemu  plesu 
neodmyslitelně  patří  předtančení  našich  nejmenších  hasičů  i  s jejich  vedoucími,  nebo  tančení  děvčat  a  kluků. 
Každý  rok  si  připraví  nějakou  scénku  nebo  originální  tanec.  K vůbec  nejvydařenějším  patřilo  to  letošní,  a  to 
v maskách představitelů našeho sboru.  Nevím, kam děvčata a kluci na tak originální nápady chodí, ale rozhodně 
jim patří moje poděkování. 

9. března proběhlo  školení  zásahové  jednotky. Tak  jako  loni,  tak  i  letos,  v prostorách u profesionálních hasičů 
v Zábřeze.  



17. května jsme se zúčastnili okrskové soutěže v Třeštině: ženy 1. místo, muži do 35 let 1. místo, muži nad 35 let 
(veteráni)  –  2. místo.  V běhu  na  100 m  s překážkami  –  ženy  1. místo  Veronika  Špačková,  3. místo  –  Aneta 
Kondlerová a muži 1. místo – Libor Macháček. K těmto výsledkům není co dodat, snad: ,, Jen tak dál!“ 

24.  května,  tak  jako  všechny  spolky  v naší  obci,  i  náš  sbor  pomáhal  při Mikroregionu  Zábřežska  spojeným  se 
sjezdem rodáků. Naším úkolem bylo řídit parkování vozidel a připravit něco dobrého na zub. Prodávalo se od rána 
až do pozdních večerních hodin.  

V neděli 1. června se u nás konala Velká cena Holba cupu okresu Šumperk – ,,O pohár starosty obce.“ Na soutěž 
přijelo úctyhodných 62 družstev, nejen z našeho okresu, ale  i z okresu Olomouc a Bruntál. Jsem rád, že do naší 
obce přijelo  tolik hasičů  ukázat,  jak  ten náš hasičský  sport umí.  Poděkování patří  jim  i pořadatelům,  což  jsou 
členové našeho sboru, jejich manželky a příznivci. 

Výsledky:  Muži – 1. místo Janovice (okres Bruntál),  Hrabová – 8. místo 

    Ženy – 1. místo – Dolní Libina, Hrabová – 6. místo 

    Veteráni – 1. místo – Hrabišín, Hrabová – 5. místoDále nemůžu zapomenout na výsledky našich 
nejmenších hasičů, kterým  skončila  sezóna  teď v červnu. Ve hře  Liga mladých hasičů  skončili mladší  žáci na 9. 
místě a starší žáci na 7. místě. Ve hře Plamen skončili mladší žáci na 9. místě a starší žáci na 4. místě.    

Na závěr bych chtěl všem dětem popřát krásné a slunné prázdniny a všem ostatním příjemnou dovolenou.  

František Breknar 
                            velitel SDH  
 

PESTRÉ ČESKOBRATRSKÉ JARO V HRABOVÉ 

 * Národní  památkový  ústav,  který  svým  negativním  stanoviskem  k projektu  „Zpřístupnění  věže  a  hvězdárny“ 
v roce  2012  připravil  hrabovský  sbor o  dotaci  900  tisíc  korun,  opět  promluvil.  Tentokrát  do  plánování  opravy 
střechy nad „kulatinou“, když svými náročnými požadavky na provedení zvýšil cenu díla o více než sto procent. 
Dohledem památkové péče nad budovou kostela se vše dost prodražuje. Tentokrát máme naštěstí naději, že na 
opravu  střechy  přispěje  Ministerstvo  kultury,  což  bude  první  finanční  pomoc  od  prohlášení  stavby  kulturní 
památkou před desíti lety. Schůzka proběhla na samém prahu Velikonoc a zúčastnili se jí vedle zástupců sboru a 
památkářů také starosta obce Jiří Linhart a projektant Kamil Lerch. 

*Velikonoční bohoslužby na Velký pátek a Velikonoční neděli proběhly ve slavnostní atmosféře. Zvláště v neděli 
byla mimořádně pěkná účast a také vysoká sbírka, kterou přítomní přispěli jako už tradičně o svátku vzkříšení na 
Hlavní dar  lásky  Jeronýmovy  jednoty.  Letos  se všechny  sbory  Českobratrské  církve  skládaly na opravu  chatrné 
věže kostela v Nymburce. 



* V  sále  Rudolfa  Šedého  („kulatině“)  se  na  jaře  v rámci  Kruhu  přátel  hudby  uskutečnily  dva  krásné  koncerty. 
V květnu  předneslo  Corngold  kvarteto  z Brna  smyčcové  kvartety.  Zvláště  ten  Dvořákův  „americký“  nadchl 
posluchače citovostí skladby a virtuózní, zanícenou interpretací. V červnu jsme potom vyslechli skladby pro hoboj 
s doprovodem  klavíru  v provedení  Jany Kopicové  a Alice Voborské.  Interpretky  se před  koncertem ptaly,  jestli 
můžou  jako  přídavek  hrát  čardáš,  když  je  to  v kostele.  Podle  knihy  Žalmů  však mají  věřící  chválit Boha  nejen 
zpěvem a hrou na nejrůznější nástroje, ale i tancem. Takže nakonec chyběl jen nějaký ten tanečník. Účast na obou 
koncertech byla přes  třicet, publikum  tvoří hlavně dospělí,  zatímco ve  škole mají převahu děti.   Na podzim  se 
koncerty KPH nejspíš opět vrátí do  sálu základní  školy,  jak  řekla koordinátorka  Jana Vondálová. Šedého  sál ale 
pořád  zůstává  v záloze.  Je  prostornější  než  ten  školní,  avšak  účast  dětí  je  zase  potřebná  kvůli  rozvoji  jejich 
hudebního vnímání. 

* Noc kostelů v pátek 23.5. tradičně přilákala do hrabovského chrámu asi 130 účastníků. Téma „setkávání“ mělo 
podoby setkání s hudbou při vystoupení muzikantské rodiny Kolčavových a jejich přátel. Poté se  lidé setkali při 
kávě, čaji a zákuscích v sále Rudolfa Šedého. V rámci třetího bodu programu promluvil pan Josef Koruna z Dubicka 
o setkáních na polích 1.  světové války a svůj výklad doprovodil  filmovými ukázkami. Při závěrečné ekumenické 
bohoslužbě  sloužili  faráři  z Církve  čs.  husitské  a  Českobratrské  evangelické.  Škoda,  že  se  nenašel  jediný 
římskokatolický  farář,  který  by  naši  ekumenu  rozšířil.  Mnoho  příchozích  se  ovšem  samotného  programu 
neúčastnilo  a  spokojili  se  s výstupem  na  věž  a  prohlídkou  regionálního  muzea.  Tentokrát  byl  díky  panu 
Kouteckému ze Šumperka připraven i historický dalekohled. Avšak ani zlepšený technický stav přístroje nedokázal 
překonat husté mraky, které nám zakryly couvající měsíc. Děti ale i tak v objektivu něco viděly! 

* Při Dni regionu 24.5. prošlo kostelem ještě víc lidí než při Noci kostelů. Farář Hudec, který přišel do modlitebny 
jen  zkontrolovat  stav  po  večerním  programu,  se  stal  neplánovaně,  v kraťasech  a  triku,  skoro  na  tři  hodiny 
informátorem  četných,  po  informacích  dychtících  návštěvníků.  To,  že  náš  kostel  tak  přitahuje  davy  zájemců, 
představuje výzvu, aby se o jeho údržbu začalo starat víc lidí, než je tomu dosud. 

*  Hned  následující  neděli  25.5.  byli  hosty  hrabovského  sboru manželé  Pavel  a  Kateřina  Dvořáčkovi  z Prahy. 
Dvořáček zde byl  farářem v letech 1979‐1984. Už v sobotu  se naši hosté objevili mezi účastníky Dne  regionu a 
pozdravili  ty,  kdo  si  je  ještě  pamatují.  V neděli  vykonal  P. Dvořáček  bohoslužby  k tématu  „návrat  ztraceného 
syna“. Po jejich skončení se konalo přátelské posezení při kávě a čaji s vynikajícími zákusky našich sester, které o 
posledním májovém víkendu měly pečení až nad hlavu.  Dvořáčkovi odpovídali na otázky přítomných a vzpomínali 
na časy svého působení v Hrabové. Tehdy Pavel na památku narození dcery Karolíny zasadil v zadní zahradě smrk, 
který dnes už přesahuje  střechu kostela. Setkání  svou  srdečností potěšilo hosty  i domácí. Doufáme,  že nějaké 
další bude dřív než za třicet let! 

 



* Při všech mimořádných bohoslužbách a  setkáních  zpíval náš malý pěvecký  sbor  složený převážně  z ženských 
hlasů a jednoho basu, jenž tvrdí muziku. Kolčavovým se ovšem rovnat nemůžeme, ale zpíváme s chutí a nebojíme 
se vystoupit před lidmi. Sboru by velmi prospělo, kdyby přišli nějací noví zpěváci. Nejsme nároční na kvalitu hlasu, 
nikdo nemusí zpívat sóla! A tak rádi přivítáme každého zájemce! 

*  O  svátku  Mistra  Jana  Husa  v neděli  6.  července  pojedou  hrabovští  evangelíci  do  Dubicka  ke  společným 
bohoslužbám s tamní náboženskou obcí Církve československé husitské. Společně poslouží faráři Kašný a Hudec, 
který  se  v kázání  pokusí  odpovědět  na  otázku:  Co  je  pravda?  Program  opět  obohatí  písně  našeho  pěveckého 
sboru.  Začátek  v kostele  CČSH  v Dubicku  v 9:45.  A  pak  už  nás  čekají  dva  měsíce  prázdnin  a  dovolených. 
Bohoslužby v Hrabové se budou konat i o prázdninách každou neděli od deváté hodiny. 

 

Hrabová FC, o.s. 

Vážní občané, dovolte mi  seznámit Vás  s činností našeho  fotbalového  týmu  za období  leden až  červen 2014.  I 
když v současné době působí v Hrabové pouze tým mužů, tak se věnujeme  i dětem. Od  ledna do začátku dubna 
probíhaly každý týden v pátek v místní sokolovně tréninky pod vedením odborného trenéra, při kterých se děti 
učili nejen  fotbalovým, ale  i dalším pohybovým dovednostem. Od dubna do  června pak  tréninky probíhaly na 
fotbalovém hřišti v Hrabové. 

Během  této  doby  se  připravoval  současně  i  tým mužů,  vzhledem  k  počasí  a  podmínkám,  které  panovaly  do 
začátku  jarní  části  soutěže, bylo využito azylu umělé  trávy v Zábřeze. Kvůli pracovním povinnostem  i některým 
zraněním  bylo  potřeba  tým  doplnit,  což  se  povedlo.  Dokonce  se  nám  rozhodl  pomoct  i  hráč  s třeti‐ligovými 
zkušenostmi.  

Na  začátku března už  se  začaly plánovat přípravné  zápasy na  jarní  část  sezóny. V prvním  z nich odjel náš  tým 
změřit  své  fotbalové  dovednosti  na  půdu  týmu  z Olomouckého  kraje  a  to  do Mladče.  V tomto  zápase  se  již 
představilo v našem dresu 5 nových hráčů. První poločas se nesl z naší strany v duchu nesehranosti a zvykání si na 
nové  složení.  Nicméně  domácí  tým  nás  potrestal  pouze  jednou  a  to  z pokutového  kopu.  Druhý  poločas  už  i 
s novou  brankářskou  posilou  ukázal možnosti  našeho  týmu.  Jednoznačně  jsme  soupeře  přehráli  a  radovali  se 
z výhry 3:1. Bohužel druhý a třetí přípravný zápas s Lesnicí B, Postřelmovem byl pro nepřízeň počasí zrušen.  

Na  konci  března  v neděli  30‐tého  nás  čekal  první  soutěžní  zápas  na  domácí  půdě  proti  Bohutínu.  Den  plný 
očekávání  sice  skončil  3  body  doma,  ale  to  jen  díky  kontumaci,  protože  soupeř  dorazil  pouze  se  3  hráči. 
Následovala další nucená pauza, což nebylo nijak příjemné. 

Sobota 5.4. Juventus Mohelnice – Hrabová  

             Na  půdě  favorita  jsme  předvedli  dva  odlišné  poločasy,  přičemž  jsme  byli  lepším  týmem,  bohužel  bez 
gólového efektu. Což naopak domácí ve druhém poločase potrestali a slavili výhru 2:0. 

Neděle 13.4. Hrabová – Krchleby 

             S přáním domácího vítězství jsme vstoupili do dalšího zápasu, opak byla pravda, svázané nohy a množství 
chyb v obranné fázi dlouho vypadalo na prohru. Přes hektický závěr, kdy už jsme prohrávali o dvě branky skončil 
nakonec zápas 3:3. 

Neděle 22.4. Moravičany – Hrabová 

             Na půdě dalšího z těžších soupeřů jsme dlouho trápili domácí družstvo, především díky famóznímu výkonu 
naší brankářské posily.  Jednou  se přeci  jen domácím podařilo dopravit míč  do naší  sítě,  zápas  skončil  těsnou 
prohrou 1:0. 

Neděle 27.4. Jestřebí – Hrabová 

             Tak zvané derbíčko v dolíčku má pro oba týmy speciální příchuť. Jednak z důvodu, že několik hráčů před 
založením Hrabové  FC  v tomto  týmu  působilo,  taky  pro  to,  že  se  všichni  známe.  Celý  zápas  provázel  bojovný 
náboj, který byl okořeněn o šance na obou stranách. V tomto zápase padl jediný gól a to 3 minuty před koncem 
do sítě domácích. Odvezli jsme si s sebou domů 3 cenné body. 

Neděle 4.5. Hrabová – Mírov 

             V rozpačitém  zápase  s posledním  týmem  v naší  soutěže  jsme  si  zastříleli,  ale  i  zbytečně  inkasovali. Tzv. 
povinné vítězství se zastavilo na skóre 5:3. 

Středa 7.5. Den Osvobození 

             V tento  významný  den  připravil  náš  tým  společenskou  akci  ve  sportovním  areálu  s hudbou  a  bohatým 
občerstvením.  



Neděle 18.5. Hrabová – Loštice B 

             Tato  neděle  se  stala  z mého  pohledu  nejlepším  jarním  výkonem  proti  adeptu  na  postup  do  okresního 
přeboru. Tento napínavý zápas skončil remízou 1:1. 

Neděle 25.5. Podolí – Hrabová 

             Nešťastné utkání  v podání našeho  týmu,  kdy  soupeř proměnil  téměř  každou  střelu na branku. Naopak 
obrovská smůla při našich příležitostech. Prohra 4:1 

Sobota 31.5. Hrabová – Palonín 

             Černý den našeho  stabilního brankáře od  založení našeho  týmu měla dopad na  celý  tým,  tzv. deka  se 
podařila odkrýt až 20 minut před koncem zápasu s korekcí prohry 2:4. 

Sobota 7.6. Libivá – Hrabová 

             S týmem,  teď už můžu prozradit, který vyhrál naší soutěž,  jsme odehráli vyrovnané utkání. Dlouho  jsme 
vedli, nakonec jsme odjeli s prohrou 2:1 

Neděle 15.6. Hrabová – Lukavice 

             V posledním zápase  tohoto soutěžního  ročníku  jsme se chtěli  rozloučit výhrou. Aktivním a sympatickým 
výkonem jsme tohoto cíle dosáhli. Konečné skóre 3:0. 

Závěrem bychom chtěli poděkovat obci Hrabová a divákům za zázemí, které díky Vám máme. Chtěli bychom Vás i 
Vaše děti tímto oslovit, pokud budete mít zájem přidejte se k našim fotbalovým tréninkům, k nám.  

Kontakt: Lukáš Kól , tel.: 702 032 752 

              Email: tokeito@seznam.cz                   Za Hrabovou FC předseda Lukáš Kól 

 
 
 
Sociální a  kulturní komise 
V květnu  jsme  v sokolovně oslavili  Svátek matek,  kdy  každá maminka, babička  či  žena dostala  krásný  karafiát. 
Tento  svátek oživilo vystoupení žáků mateřské a  základní  školy Hrabová. Vše probíhalo v příjemném prostředí, 
které bylo naplněné veselostí a smíchem. 

V naší  uspěchané  době  si  mnohdy  ani  neuvědomujeme,  jak  ten  čas  utíká.  Čas  dětství,  her,  školy,  práce, 
rodičovství a najednou je tu stáří. Čas najednou začne ubíhat pomaleji, zlehka si začneme promítat svůj život, jak 
jsme ho prožili. Členky sociální komise si uvědomují, že každý člověk je jedinečný a je třeba mu to připomenout. 
Chodí jubilantům poděkovat a popřát mnoho zdraví a elánu do příštích let. Mnohdy si společně zavzpomínají na 
staré časy a je z toho příjemné posezení. 

 

V druhé polovině roku 2014 oslaví: 

Žáková Svatava      30. července  89 let 
Adámková Věra     4. srpna  80 let 
Frank Radoslav      15. srpna  89 let 
Drlíková Miroslava    24. srpna  70 let 
Jedelská Stanislava    27. srpna  75 let 
Cmuntová Miroslava    14. září   75 let 
Hojgrová Božena    14. listopadu  75 let 
Lepková Marie      10. prosince  80 let     

Všem jubilantům přejeme hodně zdraví 

 

Chtěla bych moc poděkovat členkám sociální komise,  jsou vždy ochotné pomáhat na každé akci, která se v obci 
pořádá. Naposledy se jednalo o pomoc při pořádání Dne Mikroregionu.    

Za  sociální komisi 
                    Ing. Marcela Petrželková 
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